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Referat af sektorbestyrelsesmødet i Pædagogisk Sektor, FOA Sjælland d. 3. maj 

2016 

 

 

Ad 1. Godkendelse af dagsorden. Dagsordenen blev godkendt med tilføjelse af et 

punkt hhv. 1 a) Præsentationsrunde og 1 b) Valg af dirigent. 

Ad 1 a). Præsentationsrunde. Vi tog en præsentationsrunde af 

sektorbestyrelsesmedlemmerne, da dette var sektorbestyrelsens første møde. 

Ad 1 b). Valg af dirigent. Dorthe Isager blev valgt som dirigent. 

 

Ad 2. Valg af referent. René Strunch blev valgt som referent. 

 

Ad 3. Prioritering af sektorens indsatsområder i 2016 ud far de input, der kom 

på sektorgeneralforsamlingen d. 29. februar 2016. sektorbestyrelsen havde en god 

og grundig drøftelse af de input til indsatsområder, der kom på 

sektorgeneralforsamlingen. Denne drøftelse resulterede i, at sektorbestyrelsen 

prioriterede flg. indsatsområder for sektorens arbejde i 2016: 

- Dagplejen – inkl. dagplejepædagogerne. 

- Private dagpasningstilbud og de udfordringer disse giver de kommunale tilbud. 

- Inklusion og dennes konsekvenser. 

- Vold på arbejdspladsen (i samarbejde med SoSu sektoren). 

- Medlemsorganisering. 

 

Ad 4. Årshjul for sektoren. Drøftelse og beslutning med udgangspunkt i forslag 

fra formandskabet. Med udgangspunkt i de prioriterede indsatsområder præsenterer 

formandskabet sektorbestyrelsen for et forslag til årshjul til næste 

sektorbestyrelsesmøde. 

 

Ad 5. Møderække for sektorbestyrelsen. Drøftelse og beslutning med 

udgangspunkt i forslag fra formandskabet. Sektorformandskabet præsenterer 

sektorbestyrelsen for et forslag til møderække og placering af 

sektorbestyrelseskonference samt tilpasser dette årshjulet inden næste 

sektorbestyrelsesmøde. 

 

Ad 6. Orientering fra sektorbestyrelsesmedlemmerne inkl. tilbagemelding fra 

faggruppelandsmøderne. Faggruppelandsmøderne: 

- Carsten fortalte, at det, der fyldte mest på omsorgs- og pædagogmedhjælpernes 

faggruppelandsmøde, var vold på arbejdspladserne samt den nyligt publicerede 

Offerlov. Desuden var ret/pligt til uddannelse et tema. Her er den centrale 
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sektorformands vurdering, at uddannelsestemaet nok ikke kom til at fylde så meget 

som forventet ved de næste overenskomstforhandlinger, idet KL tilsyneladende har 

regnet på det og fundet det for dyrt at realisere. 

- Linette supplerede med at fortælle om den ærgerlige drejning, som et oplæg om 

screening for empati fik på faggruppelandsmødet. Linette synes, at det var 

interessant at høre om, hvordan det ser ud i andre kommuner i forhold til, hvordan 

man driver dagpleje. Således var det en noget rystende oplevelse at erfare, 

hvordan man griber det pædagogiske tilsyn an i andre kommuner.  

- Linette overværede desuden et interessant oplæg om robusthed, der adskilte sig 

positivt fra den gængse tolkning af begrebet, som arbejdsgiverne misbruger i 

flæng. 

- Nichlas kunne fortælle om et oplæg, der satte fokus på børn og Ritalin (Ulighed og 

Ritalin). Her kom det sålede3s frem, at der er markant flere børn, der får Ritalin i 

Vestsjælland sammenlignet med hovedstadsområdet. Et meget interessant emne, 

der rejser spørgsmålet, om de børn, der får Ritalin, reelt er syge? Har så mange 

børn virkelig ADHD o.l? Nichlas oplyste desuden om, at det går den forkerte vej i 

Ringsted forstået på den måde, at der afskediges flere indenfor sektorens område, 

end der ansættes nye medarbejdere. 

- Bob kunne fortælle, at arbejdet med etablering af elevstillinger for flygtninge giver 

problemer i forhold til: dekobling af TR godkendelse, manglende børneattester, 

evt. manglende vacciner samt elevlønninger, der ligger væsentligt lavere end 

alevlønninger i al almindelighed. 

- Dorthe kunne fortælle, at hun denne gang havde en helt anden rolle på 

faggruppelandsmødet, således at hun i modsætning til tidligere år havde større 

mulighed for at kunne bevæge sig rundt, men omvendt var det en mere lyttende 

end debatterende rolle, hun havde denne gang. 

Øvrig orientering: 

- Ulla fortalte, at der er noget, der tyder på, at der skal ansættes 1 – 2 dagplejere i 

Slagelse. Det udfordres dog af, at der er planer om etablering af nye institutioner 

samt det, at institutionerne er givet mulighed for at indskrive flere 0 – 2 årige. 

- Randi fortalte, at der kigges på og arbejdes med voldspolitik på hendes 

arbejdsplads. 

- Una delte den glædelige nyhed med sektorbestyrelsen, at der skal udvides med ca. 

6 nye dagplejere i Kalundborg. Hun kunne desuden fortælle, at hun havde deltaget 

i det debatarrangement, som Område Nordvestsjælland havde arrangeret med 

Dennis Kristensen og Martin Damm (borgmester i Kalundborg Kommune) som 

debattører. 

- Karina fortalte, at der er fokus på hhv. omprioriteringsbidraget og vold i 

Odsherred - mht. vold drejer det sig også om voldelige forældre. Hun kunne 

desuden fortælle, at de får et nyt uddannelsescenter i Fårevejle, der bl.a. 

inkluderer en kokkeskole, en grøn linje et 10. klasses center m.v. 

- Jannie fortalte, at de mangler børn i Svinninge. 
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- Hanne fortalte, at der arbejdes med en ny dagtilbuds- og skolestruktur i Holbæk 

Kommune. Her er Hoved MED involveret i processen og følger denne meget tæt. 

 

Ad 7. Eventuelt. Der var ikke noget til dette punkt. 

 

 

Således oplevet af René Strunch d. 3. maj 2016 


